

MINUTES OF PROCEEDINGS

WEDNESDAY, SEPTEMBER 27, 1989

(51)

[Text]

The Standing Committee on Finance met at 7:30 o'clock p.m. this day, in Room 253-D Centre Block, the Chairman, Don Blenkarn, presiding.

Members of the Committee present: Bill Attewell, Don Blenkarn, Yvon Côté, Murray Dorin, Alfonso Gagliano, Lorne Nystrom, Jerry Pickard, Pat Sobeski, René Soetens and Douglas Young.

Acting Members present: Fernand Jourdenais for Lee Richardson; John Manley for Hon. Roy MacLaren and Jack Whittaker for Audrey McLaughlin.

In attendance: From the Research Branch of the Library of Parliament: Basil Zafiriou, Senior Analyst and Richard Domingue, Research Officer. *From the Committee's staff:* Sean Aylward; Michael Cassidy; Michel Coderre; Cheryl Knebel; Blake Murray, Consultants.

Witnesses: From the Retail Council of Canada: Alasdair McKichan, President; Peter Woolford, Vice President; Bob Whitell, President, F.W. Woolworth Co. Ltd.; Marc Malowin, Corporate Director, Taxation, Provigo Inc. *From the Canadian Retail Hardware Association:* Blair Douglas, Past President, (Home Hardware Dealer); Georges Lanouette, Governor, (Rona Dealer); Fred Pelley, Pro Hardware Dealer; Tom M. Ross, Executive Director; John J. Finlay, Executive Vice President. *From the Tourism Industry Association of Canada:* Bill Rowe, Chairman; John Lawson, Executive Director.

Pursuant to Standing Order 108(2), the Committee resumed consideration of the Technical Paper on the Goods and Services Tax released by the Minister of Finance on Tuesday, August 8, 1989. (See *Minutes of Proceedings and Evidence, Tuesday, August 15, 1989, Issue No. 26.*)

Alasdair McKichan made a statement and, with the witnesses, answered questions.

At 8:34 o'clock p.m., the sitting was suspended.

At 8:38 o'clock p.m., the sitting was resumed.

Tom Ross made a statement and, with the witnesses, answered questions.

Bill Rowe made a statement and, with John Lawson, answered questions.

At 9:45 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

Carol Chafe
Committee Clerk

PROCÈS-VERBAL

LE MERCREDI 27 SEPTEMBRE 1989

(51)

[Traduction]

Le Comité permanent des finances se réunit à 19 h 30 aujourd'hui, dans la salle 253-D de l'édifice du Centre, sous la présidence de Don Blenkarn (*président*).

Membres du Comité présents: Bill Attewell, Don Blenkarn, Yvon Côté, Murray Dorin, Alfonso Gagliano, Lorne Nystrom, Jerry Pickard, Pat Sobeski, René Soetens et Douglas Young.

Membres suppléants présents: Fernand Jourdenais remplace Lee Richardson; John Manley remplace l'hon. Roy MacLaren et Jack Whittaker remplace Audrey McLaughlin.

Aussi présents: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement: Basil Zafiriou, analyste principal et Richard Domingue, attaché de recherche. *Du personnel du Comité:* Sean Aylward, Michael Cassidy, Michel Coderre, Cheryl Knebel, Blake Murray, consultants.

Témoins: Du Conseil canadien du commerce de détail: Alasdair McKichan, président; Peter Woolford, vice-président; Bob Whitell, président, F.W. Woolworth Co. Ltd.; Marc Malowin, directeur général, Impôt, Provigo Inc. *De l'Association canadienne des détaillants en quincaillerie:* Blair Douglas, ancien président (concessionnaire Home Hardware); Georges Lanouette, gouverneur (concessionnaire Rona); Fred Pelley, concessionnaire Pro Hardware; Tom M. Ross, directeur exécutif; John J. Finlay, vice-président exécutif. *De l'Association de l'industrie du tourisme du Canada:* Bill Rowe, président; John Lawson, directeur exécutif.

En conformité du paragraphe 108(2) du Règlement, le Comité poursuit l'étude du document technique concernant la taxe sur les produits et services publié par le ministre des Finances le mardi 8 août 1989. (*Voir les Procès-verbaux et témoignages du mardi 15 août 1989, fascicule n° 26.*)

Alasdair McKichan fait une déclaration et, avec les autres témoins, répond aux questions.

À 20 h 34, la séance est interrompue.

À 20 h 38, la séance reprend.

Tom Ross fait un exposé et, avec les autres témoins, répond aux questions.

Bill Rowe fait un exposé et, avec John Lawson, répond aux questions.

À 21 h 45, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

Greffière de Comité
Carol Chafe